
 

MUISTIO 6/2015 

 

Pohjois-Karjalan Järjestöasiain neuvottelukunta JANEn kokous  

 

Aika  keskiviikko 9.12.klo 9-12 
 
Tutustumiskäynti:  YLE Pohjois-Karjala, Kirkkokatu 20, klo 9-10 
Kokouspaikka Pohjois-Karjalan maakuntaliitto, maakuntasali, Siltakatu 2, 

klo 10.15-12 
 
 
Jakelu: 
 
Katja Asikainen pj x 
Tommi Heino vpj  
Hanna Pieviläinen siht. x 
 
Risto Poutiainen 
Maarita Mannelin  
Seppo Tiainen 
Eira Varis  
 
Varsinainen jäsen:   Varajäsen: 
 
Elina Pajula  x   Heikki Laukkanen 
Kari Hyvärinen x   Leena Reinikainen 
Tuomo Eronen  x   Timo Posti 
Tuija Hänninen   Tuula Töyrylä 
Jari Hurskainen    Sami Leinonen x 
Lea Vallius  x   Riitta Tolvanen 
Timo Reko x   Suvi Kaljunen 
Merja Korpi  x   Harri Sarjanoja 
Mika Korppinen   Ulla Mänttäri-Tikka x 
Markku Sivonen x   Matti Kettunen 
Arja Puoskari x   Lea Lihavainen 
Minna Kuosmanen x   Minna Turunen 
Hanna-Leena Partinen  x  Sadia Muhamed  
Maarit Hämäläinen-Koljonen  Kari Tahvanainen   
Katja Kolehmainen x   Kari Kuokkanen 
Heikki Haapea   Anna Lehtinen 
     
 
Asiantuntijajäsenet 
 
Hannele Pyykkö 
Annu Ahonen 
Päivi Kiiskinen 
  



Ennen kokousta JANE vieraili YLE Pohjois-Karjalan toimituksessa klo 9-10. YLEltä 

kerrottiin, että yhdistysten juttuvinkit ja tiedotteet ovat tervetulleita, kynnystä 

tiedotteiden lähettämiseen ei kannata nostaa liian korkealle.  

 

1. Kokouksen avaus, läsnäolijoiden toteaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen ja totesi läsnäolijat.  

 

2. Edellisen kokouksen muistion hyväksyminen 

Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 

 

3. Maakuntaliiton hyvinvointialan keskeisten kehittämistavoitteiden 

mukainen toimenpidekysely, kyselyyn johdatteli Elina Pajula 

 

Kyselyssä (liitteenä) on tavoitteiden alla toimenpide-ehdotuksia, jotka 

indikaattorityöryhmä on työstänyt. Asia on lähtenyt maakuntaliiton 

hyvinvointityöryhmästä, jossa huomattiin, että on vähän keinoja kerätä tietoa, siitä 

mitkä teemat ja toimenpide-ehdotukset suhteessa tavoitteisiin koetaan tärkeinä. 

Kysely on lähetetty kunnille lokakuussa. 

Elina on hyvinvointityöryhmässä järjestöedustajana ja oli ehdottanut, että kyselyä 

voitaisiin käsitellä myös JANEssa ja kysyttäisiin myös järjestöjen näkökulmia.  

 

Sovittiin, että kyselyn voi täyttää JANEn kokouksen aikana ja palauttaa sihteerille. 

Hanna myös lähetti kyselyn sähköpostilla koko JANElle. (Lähetetty 9.12., vastaukset 

Hannalle tai Maaritalle 17.12. mennessä.) Jokainen järjestö vastaa kyselyyn omasta 

näkökulmastaan, ei yritetä saada kaikkien järjestöjen yhteistä näkökantaa teemoihin.  

 

Kysely herätti paljon keskustelua: 

- laajemmalle järjestöjoukolle kyselyn lähettäminen tarvitsisi paremman 

ohjeistuksen 



 

- kyselyssä ei oteta kantaa ennaltaehkäiseviin toimiin, joita monissa järjestöissä 

tehdään, esim. nuorten, lasten ja lapsiperheiden näkökulmasta puuttuu paljon 

teemoja, osan yhdistyksistä teemat puuttuvat kyselystä 

- kysely nopeasti tehty; jää paljon pois ja jos tämän pohjalta tehdään 

johtopäätöksiä kapeuttaa tulosta 

- tärkeä vastata järjestöjenkin, koska järjestöt turvaavat niidenkin tarpeita, jotka 

eivät itse tule kuulluksi 

- kyselyn tarkoitus ollut etsiä keskeisiä teemoja kehittämisen kannalta 

- järjestöjen näkökulmasta kooste: vain yksittäiset kunnat näkevät, että 

kannattaa satsata osallistuvaan kansalaiseen, siksi järjestöjen tärkeä vastata, 

että saadaan myös järjestöjen näkökulmaa 

- Kysely on tehty kunnille, eikä siksi oikein osu järjetökenttään, mutta 

opettavaista meille, koska nähdään mistä näkökulmasta kunta katsoo asioita. 

- kunnille ok kysely, mutta sama kysymyksen asettelu ei toimi yhdistyksille 

- voidaan vastata kyselyyn yhdistyksen näkökulmasta ja antaa palautetta, 

millaisia asioita järjestöjen näkökulmasta voisi huomioida/kysyä 

- Hyvä, että myös järjestöt saavat vastata tähän, toinen vaihtoehto olisi ollut, 

että olisi kysytty vain kunnilta 

 

 

4. Suojatiesäännöt kunniaan –kampanja, asiasta kertoo Elina Pajula 

Elina kertoi poliisin Suojatiesäännöt kunniaan –kampanjasta. Kampanja oli esitelty 

Itä-Suomen AVIN sisäisen turvallisuuden koordinaatioryhmässä, jossa Elina on 

mukana. Kampanjan materiaaleja (esite ja tarra) oli jaossa kokouksessa. Lisätietoja 

kampanjasta: https://www.poliisi.fi/ita-suomi/prime110_fi.aspx 

 

 

5. Järjestöpäivien (13-14.11.) palaute 

Hanna esitteli koosteen järjestöpäivien palautteesta. (muistion liitteenä) Keskusteltiin 

järjestöpäivistä: 

- Järjestöpäivien aika uudistua? Samalla sabluunalla menty vuosia: pitäisikö 

olla selkeäpiä teemoja, pitäisikö kohdentaa tietyille 

https://www.poliisi.fi/ita-suomi/prime110_fi.aspx


väestöryhmille/järjestöryhmille vai miten, vahvuus ollut se, että kaikki järjestöt 

tervetulleita 

- tiedottamiseen: yksi tehokas muoto voisi olla, kun omat järjestöpalstat: 

tiedotettaisiin yhteisistä tilaisuuksista: järjestöpäivät jne. 

- ajankohta: tosi monessa järjestössä oli syyskokouksisa samoina 

viikonloppuina: marraskuussa syyskokouksia; aikaisemmin ollut aikaisemmin 

syksyllä 

- löytää uusia ihmisiä ja paikkoja, ei tarvitsisi olla aina samojen ihmisten, 

järjestöille vastuuta: Voisko esim. liikuntajärjestöt olla enemmän mukana? ja 

muitakin uusia tahoja mukaan järjestelyihin 

- Janen koulutustyöryhmälle iso kiitos päivien järjestelyistä!  

- Osallistujat toivovat erilaisia asioita ja se näkyy palautteessa: jos 

toiminnallista, osa haluaa enemmän luentoja jos taas toiminnallisuutta, osa 

toivoo enemmän luentoja. 

- Onnistuneet päivät, osallistuja hyvä määrä: tavoitetta ei kannata nostaa liian 

korkeaksi 

- Kannattaisiko harkita järjestöpäivien pitämistä joka toinen vuosi tai kokeilla 

joka toinen vuosi yksipäiväinen ja joka toinen kaksi päivää 

- Voisiko järjestöpäivien yhteydessä olla järjestögaala, jossa mm. JärjestöStara 

–palkinto jaettaisiin 

- kustannuksista tullut palautetta: kaikilla ei varaa maksaa osallistumismaksua, 

eikä yhdistys välttämättä pysty kustantamaan esim. hallituksen jäsenille päiviä. 

Toisaalta pieni omavastuumaksu sitouttaa ihmisiä paremmin osallistumaan 

päiville kuin maksuttomat päivät. Pieni osallistumismaksu on myös 

resurssikysymys: mahdollistaa päivien järjestämisen paremmin. 

- Ajankohta: vapaaehtoisille lauantai olisi hyvä päivä, työntekijöille pe-la on 

tiukka puristus 

- Iltaohjelmalle ja vapaalle tutustumiselle ja yhdessäololle on tarve, toisaalta 

kaikki eivät halua jäädä illaksi vaan osallistua vain asiapitoiseen ohjelmaan.  

 

 

6. Katsaus JANEn toimintavuoteen 2015 

 

Käytiin läpi JANEn toimintavuoden 2015 keskeiset asiat. Diat muistion liitteenä.  



 

Miun yhistys –ohjelmasta tehdään diaesitys (sihteeri + tvk), jota JANEn jäsenet ja 

muut yhdistykset voivat käyttää esitellessään ohjelmaa.  

 

7. JANE 2016 – yhteistä työskentelyä 

 

Ideoitiin tulevaa vuotta 2016 ideointikävely –työskentelyllä. Kooste työskentelyn 

tuloksista muistion liitteenä. Keskustelussa todettiin, että tehdään resurssien 

mukaan. Vierailut (tänä vuonna Karjalainen ja Yle P-K) todettiin hyväksi 

toimintamuodoksi ja jatketaan sitä vuonna 2016. Tutustumiskäyntejä voisi tehdämm. 

eri yhdistyksiin. Työvaliokunta valmistelee ensi vuoden toimintasuunnitelmaa ja se on 

käsittelyssä tammikuun JANEn kokouksessa.  

 

8. Kevätkauden 2016 kokousaikataulut 

Sovittiin kevätkauden kokousaikataulut:  

JANE 1/2016 pe 22.1. klo 13-15, P-K:n maakuntaliitto, maakuntasali 

JANE 2/2016 pe 18.3. klo 9-11 

JANE 3/2016 pe 20.5. klo 9-11 

 

 

Muistion liitteet:  

- toimenpidekysely –lomake 

- kooste järjestöpäivien palautteesta 

- Katsaus vuoteen 2015 

- Kooste ideointikävely tuotoksista (vuoden 2016 suunnittelu) 


